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Referat fra Udsatterådsmøde  
 
Mødedato: Den 6. september 2023 kl. 15.30 – 17.30  
 
Mødested: Nicolaiplads 6, kælderen, Mødelokale ”Det Gamle Arkiv”  
 
Mødedeltagere:  
Rikke Steppat Nielsen, Tommy Engstrøm, Birgitte Grunnet, Gülcan Güven Grud, Marianne Petersen. 
 
Øvrige deltagere:  
Tanya M. Jensen 
 
Referent Rikke Andersen. 
 
Afbud:  
Villy Søvndal, Elin Skov Nielsen, Jørn Krogh, Brian Møller Jensen, Sonja Fransson Hansen. 
 
Referat 
 
Pkt. 1. Besøg af leder af Folkekøkkenet Mike Falk Poulsen og leder af KFUM´s sociale arbejde 
Dorthe Bjerre 
Dorthe og Mike deltog på mødet og Dorthe orienterede kort om, hvem KFUM´s sociale arbejde er og 
udleverede magasinet Hjerterum, hvor man kan læse mere (Rikke A har flere eksemplarer liggende hvis 
nogen ønsker det udleveret).  
 
Mike Poulsen er ny leder af Folkekøkkenet og han oplyste, at hans fokus for Folkekøkkenet er, at få 
synliggjort Folkekøkkenet og få afdækket hvem der er bruger af stedet og hvem der ikke er. Mike har 
været i gang med at sammenligne lister fra det gamle ”Regnbuens” brugere og ser at rigtig mange af dem 
også benytter Folkekøkkenet og har således registreret 50% fra oversigten.  
Det er vigtigt at få ændret fortællingen og forståelsen af Folkekøkkenet og ændringen ser ud til at være i 
gang. 
 
Der skal oprettes et brugerråd og Tommy påpegede, at der kan være udfordringerne ved at de frivillige 
også er brugere af stedet. Mike oplyste, at det også kan være en fordel at nogle af brugerne har et 
overskud til at give en hånd med som frivillig. Der blev talt om, at der arbejdes henimod at få en frivillig 
koordinator, som skal arbejde struktureret og koordineret med arbejdet.  
 
Pkt. 2. Bordet rundt med orientering fra værestederne 
Rikke Steppat og Tommy fortalte kort omkring aktiviteterne på de forskellige hhv. mødested og værested. 
 
Pkt. 3. Opfølgning fra Kulturnatten den 1. september 2023 



 
 

 

— 
Side 2 

Rikke S oplyste, at det var gået godt og der havde været mange der kunne svare på quiz´en. Næste år 
ønskes dog en anden placering, da det føltes som en endestation. Rikke A. vil kontakte arrangørerne for 
at høre om der er andre muligheder til næste år.  
 
Pkt. 4. Status fra arbejdsgruppemødet den 4. september vedr. Jul i fællesskab 
Gülcan oplyste, at der har været afholdt møde i arbejdsgruppen og Udsatterådets rolle og opgaver blev 
drøftet og bliver: 

- Værtsrolle (velkomsttale) 
- Udlevering af gaver ifm. amerikansk lotteri 
- Udlevering af julegaver 
- Afsender på julekort 
- Velkomstfolder med program og fællessang 
- Roll-up 
- Tak for i dag tave 

  
Arrangementet vil starte med en gudstjeneste i Sct. Nicolai Kirke og herefter går dørene op til Festsalen.  
Punktet drøftes endeligt på næste Udsatterådsmøde den 16. november 2023.  
 
Pkt. 5. Dialogmøde med Social og Arbejdsmarked den 11. oktober 2023 – orientering omkring 
proces 
Invitationen til dialogmødet er sendt ud og Gülcan gennemgik programmet.  
 
I forbindelse med udarbejdelsen af Udsatterådets årsberetning, er det aftalt, at sætte en masse billeder på 
fra de arrangementer der har været afholdt. Hvis nogle har billeder liggende, må de eget gerne sendes til 
Rikke A på mail Mailadresse.  
 
Pkt. 6. Gennemgang af forretningsordenen 
Brugerrepræsentanterne i Udsatterådet har et ønske om at få ændret forretningsordenens §5, stk. 4 og 5 
samt tilføjelse at et stk. 6 og 7.  
Ændringerne er beskrevet i vedlagte dokumenter, som blev udleveret på mødet og omhandler valg af 
formand og næstformand. 
 
Det aftaltes, at undersøge nærmere om ændringen kan foretages til næste valgperiode. Rikke A 
undersøger nærmere og punktet tages med på dagsordenen til næste møde. 
 
Pkt. 7. Orienteringspunkter 

- EU-ansøgning omkring Låsbyhøj, herunder Udsatterådets input til en ombygning v/Marianne 
 
Marianne orienterede omkring projektet og det aftaltes, at afholde en workshop d. 18. september kl. 11-
13. Rikke A videresender materiale til Udsatterådets medlemmer. 
 

- Samarbejde med det Regionale Udsatteråd v/Marianne 
Marianne oplyste, at hun har været i kontakt til Rådet for socialt udsatte, som har orienteret om, at de 
arbejder på det videre samarbejde. 
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-  Værestedsstrategien v/Birgitte Grunnet og Gülcan 

I Kolding Kommune er der 10 væresteder både kommunale og i NGO-regi. Et værested lukkes i 
forbindelse med budgetforhandlingerne. De øvrige væresteder skal der ses nærmere på og se på 
synergieffekt, åbningstider, hvad er borgernes behov osv. Udsatterådet vil blive løbende involveret og 
orienteret.  
 
Pkt. 8. Godkendelse af mødeplan for 2024 
Mødeplanen godkendtes. 
 
Møde 1: Den 1. februar 2024 kl. 15.30 – 17.30 
Møde 2: Den 30. maj 2024 kl. 15.30 – 17.30 
Møde 3: Den 19. september 2024 kl. 15.30 – 17.30 
Møde 4: Den 21. november 2024 kl. 15.30 – 17.30 
 
 
Pkt. 9. Evt.  
Marianne orienterede om, at Det Sociale frikort er permanentgjort og at Elin og Brian sidder med i 
arbejdsgruppen som skal arbejde for udbredelsen. Her tænkes også gadens stemmer ind. 
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